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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Edukacji, Nauki i Młodzieży (nr 203)

Komisji Polityki Społecznej i Rodziny (nr 200)

Komisji Samorządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej 
(nr 306)
15 października 2019 r.
Komisje: Edukacji, Nauki i Młodzieży, Polityki Społecznej i Rodziny oraz Samo-
rządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej, obradujące pod przewodnictwem 
posła Andrzeja Maciejewskiego (niez.), przewodniczącego Komisji Samorządu 
Terytorialnego i Polityki Regionalnej, rozpatrzyły:

– poprawki zgłoszone w czasie drugiego czytania do projektu ustawy o zmianie 
ustawy – Prawo oświatowe (druki nr 3721 i 3776).

W posiedzeniu udział wzięli: Joanna Wilewska dyrektor Departamentu Wychowania i Kształcenia 
Integracyjnego Ministerstwa Edukacji Narodowej wraz ze współpracownikami, Marek Wójcik peł-
nomocnik zarządu do spraw legislacyjnych Związku Miast Polskich oraz Jacek Chudziński asystent 
przewodniczącego Komisji Edukacji, Nauki i Młodzieży.

W posiedzeniu wzięli udział pracownicy Kancelarii Sejmu: Małgorzata Cholewa, Sławomir Jakub-
czak,  Izabella Kulesza-Rozesłaniec, Dariusz Lipski, Ewa Muszyńska, Dariusz Myrcha, 
Jolanta Osiak, Brygida Śliwka i Elżbieta Wojciechowska – z sekretariatów Komisji w Biurze 
Komisji Sejmowych; Maria Iwaszkiewicz i Urszula Sęk – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.
Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (niez.):

Dzień dobry. Otwieram wspólne posiedzenie Komisji Samorządu Terytorialnego i Poli-
tyki Regionalnej, Komisji Edukacji, Nauki i Młodzieży oraz Komisji Polityki Społecznej 
i Rodziny. Na podstawie listy obecności stwierdzam kworum.
Witam  na naszym  posiedzeniu  panią  Joannę Wilewską  dyrektor  Departamentu 

Wychowania i Kształcenia Integracyjnego w Ministerstwie Edukacji Narodowej. Tutaj 
mamy upoważnienie od pana ministra Dariusza Piontkowskiego do reprezentowania 
stanowiska ministerstwa. Witam przybyłych gości – przedstawicieli samorządu.
Proszę państwa, porządek dzienny dzisiejszego posiedzenia obejmuje rozpatrzenie 

poprawek zgłoszonych w czasie drugiego czytania do projektu ustawy o zmianie ustawy 
– Prawo oświatowe (druki nr 3721 i 3776).
Czy są uwagi do porządku dziennego? Nie słyszę. Stwierdzam przyjęcie porządku 

dziennego.
Przechodzimy do realizacji porządku. Poprawka pierwsza została zgłoszona przez 

klub Prawo i Sprawiedliwość. Przedstawiciel strony rządowej. Przepraszam. Proszę, 
Biuro Legislacyjne.

Legislator Urszula Sęk:
My chcieliśmy...

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (niez.):
Proszę włączyć mikrofon.
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Legislator Urszula Sęk:
Dobrze. Proszę państwa, chcieliśmy podnieść kilka ogólnych uwag.
Po pierwsze,  jeśli chodzi o poprawki zgłoszone do tego projektu, musimy państwa 

poinformować, że one wykraczają poza przedłożenie pierwotne. To jest pierwsza sprawa. 
Oczywiście, państwo mogą zdecydować, jak uważają. Wszystkie. Te, które dotyczą wej-
ścia w życie, łączą się z tymi, które wykraczają, więc też de facto można tak uznać.
Proponujemy dwa połączenia,  żeby poprawkę pierwszą przegłosować z poprawką 

piątą oraz czwartą z szóstą.
Taka uwaga na końcu się pojawiła, ponieważ państwo proponują w poprawkach doda-

nie artykułów zawierających nowelizację innych ustaw niż ta, która wynika z druku. 
Po prostu  w zależności  od tego,  czy  państwo  przyjmą  jedną,  dwie  czy  wszystkie  te 
poprawki, które dodają ustawę, tytuł ulegnie zmianie. Nie możemy w tej chwili prze-
sądzić, prawda? Tak samo art. 4, który jest zawarty zarówno w poprawce piątej,  jak 
i czwartej. Wnioskodawcy sformułowali to poprzez nadanie brzmienia. Ponieważ całość 
ustawy miała jeden termin wejścia w życie, nie było wyjątku, więc nie można było dodać 
punktu, ale też, jeśli państwo przyjmą poprawki pierwszą i czwartą, to wówczas po pro-
stu zrobimy jakby... Art. 4 będzie kompilacją poprawek piątej i szóstej. To uprzedzamy.
Tak samo jeszcze jest nietypowa sytuacja. Państwo wnioskodawcy proponują dodać 

art. 1b i art. 1c. One są rozpisane osobno, mimo że dotyczą tej samej ustawy, ale jeśli 
przejdą, to my po prostu to zbijemy w jeden artykuł, tylko będą dwie zmiany do ustawy 
z dnia 22 listopada 2018 r. Dziękuję. Tyle z naszej strony.

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (niez.):
Dziękuję. Proszę stronę rządową o stanowisko do poprawek pierwszej i piątej łącznie, 
jak sugeruje Biuro Legislacyjne.

Dyrektor Departamentu Wychowania i Kształcenia Integracyjnego Ministerstwa Edu-
kacji Narodowej Joanna Wilewska:

Panie  przewodniczący,  wszystkie  zgłoszone  poprawki mają  charakter  porządkujący 
i wpłyną korzystnie na rozwiązania dotyczące uczniów. Bardzo prosiłabym o przyjęcie 
tych poprawek. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (niez.):
Dziękuję. Przechodzimy do rozstrzygnięcia.
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawek pierwszej i piątej łącznie? Pro-

szę o podniesienie ręki. Dziękuję. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał?
Proszę o podanie wyników.

Sekretarz Komisji Dariusz Lipski:
29 głosów za, nikt nie głosował przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu.

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (niez.):
Dziękuję. Poprawki zostały przyjęte.
Przechodzimy do poprawki drugiej. Czy Biuro Legislacyjne ma uwagi?

Legislator Urszula Sęk:
Nie mamy merytorycznych.

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (niez.):
Strona rządowa.
Czy jest sprzeciw co do przyjęcia poprawki drugiej? Nie ma.
Stwierdzam jej przyjęcie.
Przechodzimy do poprawki trzeciej.
Czy jest sprzeciw wobec przyjęcia poprawki trzeciej? Nie ma.
Stwierdzam jej przyjęcie.
Zgodnie z sugestią Biura Legislacyjnego poprawki czwarta i szósta są przegłosowy-

wane łącznie.
Czy jest sprzeciw wobec przyjęcia poprawek czwartej i szóstej łącznie? Nie ma.
Stwierdzam ich przyjęcie.
Przechodzimy do wskazania posła sprawozdawcy. Proszę bardzo, pani poseł.
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Poseł Mirosława Stachowiak-Różecka (PiS):
Chciałam zgłosić panią Joannę Borowiak.

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (niez.):
Dziękuję. Czy pani poseł Joanna Borowiec...

Poseł Joanna Borowiak (PiS):
Borowiak.

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (niez.):
Przepraszam.

Poseł Joanna Borowiak (PiS):
Dziękuję bardzo. Tak, wyrażam zgodę.

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (niez.):
Dziękuję. Czy jest sprzeciw co do tego, aby pani poseł Borowiak nas reprezentowała? 
Nie słyszę.
Stwierdzam, że wybraliśmy sprawozdawcę.
Stwierdzam, że porządek dzienny został wyczerpany. Dziękuję wszystkim za przybycie.


